

جمعية الأدب الكتابي تدعم استطلاع شبكة الباحثين في القرآن

أطلانتا، أيار 7، 2012 – جمعية الأدب الكتابي (إس بي إل) حصلت على منحة بقيمة 140 ألف دولار من مؤسسة هنري لوس لدعم هيئة إستشارية لمدة ثلاث سنوات تستكشف تشكيل شبكة مستقلة للباحثين في القرآن. ستلقتي هذه الهيئة الإستشارية الأمامية لتقويم وتأطير رؤية ورسالة لمنظمة محترفة هي على وجه التحديد جمعية الدراسات القرآنية.

"حين يؤخذ بعين الاعتبار الأهمية الثقافية الضخمة والتأثير العالمي للقرآن نجد حاجة ماسة لجمعية مستقلة من الباحثين في القرآن تقوم ببحث جماعي تعاوني متكامل لتغني بالمعلومات الدورات الدراسية في الكليات والجامعات،" يقول جان ف. كوتسكو، الموجه التنفيذي لـ إس بي إل (جمعية الأدب الكتابي) وموجه المبادرة.

هدف الهيئة الإستشارية هو أن تمنح الدراسة الأكاديمية للقرآن الانتباه الذي تستحق، وفقاً لقول كوتسكو، وهو أستاذ معاون للدراسات الكتابية في مدرسة كاندلر للاهوت، في جامعة إيموري. "بتزويدنا بفرص أكثر للبحث وبإثارة أكبر للنقاش في غرف التدريس، ستقوم هذه الجمعية أيضاً برعاية فهم وتقدير متبادلين في الساحة الشعبية."

"مستوى الاهتمام بالقرآن والإسلام في الغرب اليوم غير مسبق. أسئلة حول القرآن وتعليمه عن قضايا دينية واجتماعية وسياسية يتزايد طرحها في المعاهد التعليمية وفي الأدب الشعبي،" يقول عمران البدوي، الأستاذ المساعد للدراسات العربية في جامعة هيوستون والموجه المشارك في الهيئة الإستشارية. "عدد هائل ودائم التزايد من المواقع الشبكية والحلقات الدراسية على الخط الشبكي مكرسة للنقاش حول معنى وتفسير القرآن، ولكن ما من جمعية متعلمة تعليماً أكاديمياً مكرسة لدراسة القرآن برزت إلى الوجود."

جمعية الدراسات القرآنية (إس كيو إس) ستلعب دوراً هاماً كمنتدى يلتقي فيه باحثو ودارسو القرآن ليفقدوا مساهماتهم الخاصة في دراسة القرآن في الوقت الذي يتعلمون فيه من الآخرين، يقول البدوي.

في الوقت نفسه، جمعية الدراسات القرآنية سترعى دراسة النصّ هدفاً بحد ذاته. "القرآن عمل ذو أهمية استثنائية لشهادته لنشأة الإسلام من ناحية، ولمكانته المركزية في المجتمعات الإسلامية عبر القرون إلى يومنا هذا،" يقول جبرائيل سعيد رينولدز، الأستاذ المشارك في الدراسات الإسلامية واللاهوت في جامعة نوتردام والموجه المشارك في الهيئة الإستشارية.

ستكون الشبكة حلقة أكاديمية يناقش فيها باحثون من كل العالم وينشرون أبحاثهم الأكاديمية عن القرآن. "سيلقى المشاركون تشجيعاً للمساهمة بمنظورات متنوعة، وأبحاث قاطعة

الحدّ عن لغة القرآن وحواره مع الكتب المقدّسة الأخرى، وعن البيئة التي فيها نشأ النّصّ،" يُلاحظ رينولدز. "بمقاربة القرآن بوصفه نصّاً تاريخياً وأدبياً ودينيّاً، سنُجسّد جمعيّة الدراسات القرآنيّة القيمة الاستثنائيّة والبحثيّة الواسعة المدى للقرآن."

"لا يمكن المبالغة في الحكم بأنّ برامج الباحثين في هذه الهيئة الإستشاريّة لن تُقرّر أو تُوجّه من قِبَلِ إس بي إل (جمعيّة الأدب الكتابي)، يقول كوتسكو. إنّه يُشدّد على أنّ إس بي إل ستخدم فقط بتزويد الباحثين في القرآن بدعم لوجستي لترعى عملهم.

"المبدأ الهادي للهيئة الإستشاريّة هو أن تضمن أنّ الباحثين في الدراسات القرآنيّة يؤسسون برامجهم الخاصّة بأبحاثهم ونشرها، وأنّ رفقاءنا في ميدان البحث هذا يمتلكون موارد ليقرّروا مستقبلهم الخاصّ بهم، وأنّ تأثيرهم يتجاوز الخطوط المؤسّساتيّة والأمنيّة،" يقول كوتسكو.

"إنّ تأسيس جمعيّة جديدة لدراسة القرآن سيقدّم حلقة دراسيّة مؤسّساتيّة للدراسات القرآنيّة مكافئة لدراسة النّصوص الدينيّة والتراثيّة الأخرى،" يقول فنسنت كورنيل، رئيس قسم دراسات الشرق الأوسط وجنوب آسيا في جامعة إيموري. "تُرسى هذه الجمعيّة أساساً لدراسات قرآنيّة لم توجد من قبل، ولهذا تخلق دعوة فكريّة هامّة."

شهد العقدان المنصرمان نموّاً منقطع النظير في البحوث الأكاديميّة حول القرآن، يقول رينولدز. "إنّ حلقة دراسيّة أكاديميّة سنويّة عن القرآن ومنشورات متعلّقة بالموضوع ستمنح الباحثين من دائرة واسعة من ميادين البحث بيئة للتعاون والحوار. وستمنح الدارسين والأعضاء المطلعين من المجتمع مدخلا إلى حلقة دراسيّة عامّة حيث يتعلّمون من هذا النقاش الغني ويساهمون فيه."

جمعيّة الأدب الكتابي، المؤسّسة في 1880، أقدم وأكبر جمعيّة متعلّمة مكرّسة للتحرّي النقديّ للكتاب المقدّس من قِبَلِ ميادين أكاديميّة متنوّعة. إنّ الجمعيّة، بوصفها منظرّة أمنيّة، تُقدّم إلى أعضائها فرصاً للدعم المتبادل والنموّ المعرفي والتطوّر الحرفيّ، وهي عضو في المجلس الأمريكي للجمعيات المتعلّمة.

إنّ مؤسّسة هنري لوس، المؤسّسة في 1936، من قِبَلِ هنري ر. لوس، تسعى إلى جلب أفكار هامّة إلى مركز الحياة الأمريكيّة، وإلى تقوية الفهم الأممي، وترعى الابتكار والقيادة في الأوساط الأكاديميّة والسياسيّة والدينيّة والفنيّة.



FOR IMMEDIATE RELEASE

Contact: Elise Addington | eaddington@quranconsultation.com | 404-727-3111

SOCIETY OF BIBLICAL LITERATURE SUPPORTS EXPLORATION OF QUR'AN SCHOLAR NETWORK

ATLANTA, May 29, 2012 – The Society of Biblical Literature (SBL) has been awarded a \$140,000 grant from the Henry Luce Foundation to support a three-year consultation that will explore the formation of an independent network of Qur'anic scholars. This international consultation will meet to evaluate and frame a vision and mission for a professional organization, namely, a Society for Qur'anic Studies.

“Considering the enormous cultural importance and global influence of the Qur'an, a pressing need exists for an independent and self-defined association of scholars of the Qur'an to do collaborative research and to enrich and inform courses at colleges and universities,” says John F. Kutsko, executive director of SBL and director of the initiative.

The goal of the consultation is to give the academic study of the Qur'an the attention it deserves, says Kutsko, who is also affiliate professor of biblical studies at the Candler School of Theology, Emory University. “By providing more opportunity for research and by bringing more conversation into the classroom, such an organization will also foster mutual understanding and appreciation in the public square.”

“The level of interest in the Qur'an and Islam in the West today is unprecedented. Questions surrounding the Qur'an and its teaching on religious, social and political issues are increasingly raised in educational institutions and popular literature,” says Emran El-Badawi, Assistant Professor of Arab Studies at the University of Houston and co-director of the consultation. “A vast and ever-growing number of websites and online forums are devoted to discussions on the meaning and interpretation of the Qur'an, but no learned society dedicated to the study of the Qur'an exists.”

A Society for Qur'anic Studies (SQS) would play an important role as a meeting place where scholars and students of the Qur'an might present their particular contributions to the study of the Qur'an, while learning from others, says El-Badawi.

At the same time, an SQS would foster the study of the text for its own sake. “The Qur'an is a work of extraordinary importance, both for its witness to the rise of Islam, and for its central place in Islamic societies through the centuries and still today,” says Gabriel Said Reynolds,

Tisch Family Associate Professor of Islamic Studies and Theology at the University of Notre Dame and co-director of the consultation.

The network will be an academic forum in which scholars from around the world discuss and publish scholarship on the Qur'an. "Participants will be encouraged to share diverse perspectives and cutting edge research on the Qur'an's language, its dialogue with other scriptures, and the context in which the text arose," notes Reynolds. "By approaching the Qur'an as an historical, literary and religious text, SQS will demonstrate the extraordinary and wide-ranging scholarly value of the Qur'an."

"It cannot be overstated that the agenda of the scholars in this consultation will not be determined or directed by SBL," says Kutsko. He emphasizes that SBL will serve only to provide the logistical support for Qur'anic scholars to foster their work.

"The guiding principle for the consultation is to ensure that scholars of Qur'anic Studies set their own research and publishing agendas, that our colleagues in this discipline have the resources to determine their own future, and that their impact transcends institutional and international lines," Kutsko says.

"The founding of a new society for the study of the Qur'an will provide an institutional forum for Qur'anic Studies equal to the study of other religious texts and traditions," says Vincent Cornell, chair of the Department of Middle Eastern and South Asian Studies at Emory University. "This establishes a base for Qur'anic Studies that hasn't existed before, and thereby makes an important intellectual claim."

The past two decades have witnessed tremendous growth in scholarship on the Qur'an, says Reynolds. "An annual academic forum on the Qur'an and related publications will allow scholars from a wide range of disciplines a context for collaboration and dialogue. It also will give students and informed members of the public access to a common forum where they will learn from and contribute to this rich discussion."

###

For an Arabic version of this news release, please select this [link](#).

The [Society of Biblical Literature](#), founded in 1880, is the oldest and largest learned society devoted to the critical investigation of the Bible from a variety of academic disciplines. As an international organization, the Society offers its members opportunities for mutual support, intellectual growth and professional development and is a member of the [American Council of Learned Societies](#).

The [Henry Luce Foundation](#), established in 1936 by Henry R. Luce, seeks to bring important ideas to the center of American life, strengthen international understanding, and foster innovation and leadership in academic, policy, religious and art communities.